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FV/ac 

 

ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA PEL 

PLE DE L’AJUNTAMENT D’ALELLA 

 

IDENTIFICACIÓ DE LA SESSIÓ 
 

Caràcter: ordinari 

Data: 22 de març de 2018 

Horari: de les 19 h 35 min a les 20 h 20 min  

Lloc: Sala de Sessions de la Casa de la Vila 

 

ASSISTENTS 
 

Sra. Anna Alfaro i Lucas, regidora (ERC-SxA-AM) 

Sr. Josep Bardés Conesa, regidor (Gd’A) 

Sra. Ana Fernández i Amela, regidora (ERC-SxA-AM) 

Sr. Oriol Font i Casaseca, regidor (APA-CUP-PA) 

Sr. Andreu Francisco i Roger, alcalde-president (ERC-SxA-AM) 

Sr. Esteve Garcia-Ossorio Barroso, regidor (PDeCAT) 

Sra. Glòria Mans Cervantes, regidora (AP-CP) 

Sra. Mercè Marzo Gómez, regidora (Gd’A) 

Sra. Laura Ribalaiga i Prats, regidora (ERC-SxA-AM) 

Sr. Frederic Salas i Mañas, 1r tinent d’alcalde (ERC-SxA-AM) 

Sra. Maria Teresa Vilaró i Comas, 2a tinent d’alcalde (ERC-SxA-AM) 

 

Assistits pel sotasignat secretari general de la Corporació, Sr. Félix-José Valdés Conde. 

 

Assisteix a la sessió l’Interventor de Fons, Sr. Amadeu Pujol Puig. 
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ORDRE DEL DIA 
 

1.- Aprovació de l’esborrany de l’acta de la sessió ordinària celebrada el dia 22 de 

febrer de 2018. 

2.- Escrit de la regidora del grup municipal ERC-SXA-AM, Sra. Ma. Isabel Nonell i Torras, 

renunciant al càrrec de regidora. 

3.- Decret de l’Alcaldia núm. 349/2018, de 14 de març, d’aprovació del Pla 

Pressupostari a mig termini pel període 2019 a 2021. 

4.- Proposta de l’Alcaldia sobre l’aprovació inicial de la modificació puntual del Pla 

d’Ordenació Urbanística Municipal “Reordenació de zones verdes i equipaments de 

la zona esportiva de La Vera i Cal Doctor”. 

5.- Moció del grup municipal del Partit Demòcrata d’Alella per donar el nom d’1 

d’octubre a un espai públic d’Alella. 

Precs i preguntes. 

 

DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ 
 

Al poble d’Alella, el dia 22 de març de dos mil divuit, essent les 19 hores 35 minuts, a la 

Sala de Sessions de la Casa de la Vila i sota la Presidència de l’Il·lm. Sr. alcalde, Andreu 

Francisco i Roger, es reuneix el Ple de l’Ajuntament en sessió pública ordinària. 

 

Constatada l’existència del quòrum necessari per a la seva vàlida constitució, l’alcalde 

obre la sessió. 

 

A continuació passen a tractar els assumptes inclosos a l’ordre del dia, recaient sobre 

aquests punts els acords que a continuació s’indiquen: 
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1.- APROVACIÓ DE L’ESBORRANY DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA EL 

DIA 22 DE FEBRER DE 2018.- La Presidència sotmet a votació l’aprovació de l’acta de la 

sessió ordinària de 22 de febrer de 2018, la qual  s’aprova per unanimitat 

 

 

2.- ESCRIT DE LA REGIDORA DEL GRUP MUNICIPAL ERC-SXA-AM, SRA. MA. ISABEL 

NONELL I TORRAS, RENUNCIANT AL CÀRREC DE REGIDORA.- El Sr. alcalde manifesta que 

donen compte de l’escrit de la regidora del grup municipal d’Esquerra Republicana – 

Sumem per Alella, la Sra. Ma. Isabel i Torras, de renúncia al seu càrrec de regidora. A 

partir d’aquí ho comunicaran a la Junta Electoral que procedirà a enviar la documentació 

per a la persona que hagi d’incorporar-se en aquest Plenari. Aprofita, una vegada més, 

per agrair tota la feina que la Isabel Nonell ha fet per aquest poble des de l’Ajuntament 

en els seus gairebé onze anys en que ha estat com a regidora de la casa.  

 

 

El Ple municipal queda assabentat de l’escrit de la regidora del grup municipal ERC-SXA-

AM, Sra. Ma. Isabel Nonell i Torras, renunciant al càrrec de regidora. 

 

 

3.- DECRET DE L’ALCALDIA NÚM. 349/2018, DE 14 DE MARÇ, D’APROVACIÓ DEL PLA 

PRESSUPOSTARI A MIG TERMINI PEL PERÍODE 2019 A 2021.- El Sr. alcalde ret compte 

del Decret de l’Alcaldia núm. 349/2018, de 14 de març, el qual literalment diu: 

 

“DECRET DE L’ALCALDIA NÚM. 349/2018 

 

En relació a l’aprovació del pla pressupostari a mig termini pel període 2019-2021. 

 

Atès els següents FONAMENTS DE DRET: 
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1. L’article 29.1 de la Llei Orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’estabilitat 

pressupostària i sostenibilitat financera (LOEPSF, en endavant), estableix que 

les Administracions Públiques elaboraran un pla pressupostari a mig termini en 

el qual s'emmarcarà l’elaboració dels seus pressupostos anuals i a partir del 

qual es garantirà una programació pressupostària coherent amb els objectius 

d’estabilitat pressupostària, deute públic i regla de la despesa.  

 

2. L'article 29.2 de la LOEPSF enuncia que els plans pressupostaris a mig termini 

tindran un període mínim de 3 anys i que com a mínim han de contenir:  

 

a) Els objectius d'estabilitat pressupostària, deute públic i regla de la despesa 

de les respectives Administracions Públiques. 

 

b) Les projeccions de les principals aplicacions pressupostàries d'ingressos i 

de despeses tenint en compte tant la seva evolució tendencial, és a dir, 

basada en polítiques no subjectes a modificacions, com l'impacte de les 

mesures previstes per al període considerat. 

 

c) Els principals supòsits en els quals es basen les esmentades projeccions 

d'ingressos i despeses. 

 

d) Una avaluació de com les mesures previstes poden afectar a la 

sostenibilitat a llarg termini de les finances públiques. 

 

3. L’article 6 de l’Ordre HAP/2105/2012, d’1 d’octubre, per la qual es 

desenvolupen les obligacions de subministrament d’informació previstes a la 

Llei Orgànica 2/2012, de 27 d’abril d’Estabilitat pressupostària i sostenibilitat 

financera, determina l’obligació de remetre anualment abans del 15 de març de 

cada any, els plans pressupostaris a mig termini en els quals s’enquadrarà 

l’elaboració del pressupostos anuals. 
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Vist l’informe d’Intervenció núm. 30/2018, i en ús de les facultats que em confereix 

la legislació vigent, HE RESOLT: 

 

PRIMER.- Aprovar el pla pressupostari a mig termini pel període 2019 a 2021, 

d’acord amb el següent detall: 

 

  PREVISIÓ PREVISIÓ PREVISIÓ PREVISIÓ 

INGRESSOS 2018 2019 2020 2021 

Capítol 1 7.099.800 7.241.796 7.422.840,90 7.608.411 

Capítol 2 300.000 306.000 313.650 321.491,25 

Capítol 3 1.698.500 1.732.470 1.775.781,75 1.820.176,29 

Capítol 4 2.887.082,72 2.944.824,37 3.018.444,98 3.093.906,10 

Capítol 5 103.000 105.060 107.161,20 109.840,23 

Ingressos corrents  12.088.382,72 12.330.150,37 12.637.878,83 12.953.824,87 

Capítol 6 0 0 0 0 

Capítol 7 405.000 200.000 200.000 200.000 

Ingressos de capital 405.000 200.000 200.000 200.000 

Capítol 8 18.000 18.000 18.000 18.000 

Capítol 9 1.600.000 0 0 0 

Ingressos financers 1.618.000 18.000 18.000 18.000 

INGRESSOS TOTALS  14.111.382,72 12.548.150,37 12.855.878,83 13.171.824,87 

  

    DESPESES 2018 2019 2020 2021 

Capítol 1 3.617.005,73 3.707.430,88 3.800.116,65 3.898.919,68 

Capítol 2 6.599.610,32 6.779.947,84 6.719.990,53 6.737.133,54 

Capítol 3 96.150 111.150       106.150 106.150 

Capítol 4 573.121,65 573.121,65 573.121,65 573.121,65 

Capítol 5 0 0 0 0 

Despeses corrents  10.885.887,70 11.171.650,37 11.199.378,83 11.315.324,87 

Capítol 6 1.605.577,56 1.000.000 1.200.000 1.400.000 

Capítol 7 0 0 0 0 

Despeses de capital 1.605.577,56 1.000.000 1.200.000 1.400.000 

Capítol 8 18.000 18.000 18.000 18.000 

Capítol 9 358.500 358.500 438.500 438.500 

Despeses financeres 376.500 376.500 456.500 456.500 

DESPESES TOTALS  12.867.965,26 12.548.150,37 12.855.878,83 13.171.824,87 

 

SEGON.- Trametre, abans del 15 de març de 2018, el pla pressupostari a mig termini 

al Ministeri d'Hisenda i Administracions Públiques. 
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TERCER.- Donar compte al Ple, en la primera sessió que se celebri, de l'aprovació del 

pla pressupostari a mig termini.” 

 

 

El Sr. alcalde manifesta que tal com està regulat, les Administracions Públiques, les 

Administracions Locals, han d’enviar al Ministerio de Aministraciones Públicas unes 

previsions pressupostàries dels tres exercicis següents. Aquest, com cada any, és un 

document elaborat a nivell tècnic des d’Intervenció, que el que apunta són unes 

previsions amb totes les incerteses que hi ha, que hi poden haver, en el que poden ser 

els exercicis 2019, 2020 i 2021, entre altres coses perquè l’any vinent hi ha eleccions i el 

que es pugui preveure aquí és una tendència però en cap cas és una certesa. 

 

 

El Ple municipal queda assabentat del Decret de l’Alcaldia núm. 349/2018, de 14 de 

març. 

 

 

4.- PROPOSTA DE L’ALCALDIA SOBRE L’APROVACIÓ INICIAL DE LA MODIFICACIÓ 

PUNTUAL DEL PLA D’ORDENACIÓ URBANÍSTICA MUNICIPAL “REORDENACIÓ DE ZONES 

VERDES I EQUIPAMENTS DE LA ZONA ESPORTIVA DE LA VERA I CAL DOCTOR”.- El Sr. 

alcalde ret compte de la proposta de l’Alcaldia, la qual literalment diu: 

 

“Vist l’expedient núm. 15/2018, incoat per a la modificació puntual del Pla 

d’Ordenació Urbanística Municipal “Reordenació de zones verdes i equipaments de 

la zona esportiva de La Vera i Cal Doctor”, i el dictamen favorable de la Comissió 

Informativa de 15 de febrer de 2018, aquesta Alcaldia proposa al Ple municipal 

l’adopció dels següents acords: 
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PRIMER.- Aprovar inicialment la modificació puntual del Pla d’Ordenació Urbanística 

Municipal “Reordenació de zones verdes i equipaments de la zona esportiva de La 

Vera i Cal Doctor”, redactada pels Serveis Tècnics municipals. 

 

SEGON.- Sotmetre l’expedient a informació pública pel termini d’un mes, a comptar 

des de l’endemà de l’última publicació al Butlletí Oficial de la Província de 

Barcelona o al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya, a l’efecte que s’hi puguin 

formular les al.legacions o reclamacions pertinents, així com la seva inserció a un 

del diaris de premsa periòdica de màxima circulació, i al tauler d’edictes de 

l’Ajuntament.” 

 

 

El Sr. alcalde manifesta que aquest punt el varen introduir en la darrera sessió Plenària 

amb poc temps de marge, amb el compromís de que si els diferents grups municipals 

consideraven que no havien tingut aquest suficient temps per mirar-s’ho, ho retirarien 

del Ple. Així va ser i ho varen retirar. I varen intentar completar la informació que se’ls 

havia demanat i respondre el que se’ls havia demanat en aquella sessió Plenària. Tornen a 

portar-ho aquí, ara sí per posar a votació aquesta modificació puntual que en resum, per 

a la gent que no va assistir en el darrer Ple, el que fa és amb l’objectiu de poder ampliar 

el complex esportiu municipal on actualment hi ha la coberta i les plaques fotovoltaiques 

al costat de l’accés que es produeix per Pau Vila, i per tal d’encabir un espai amb unes 

calderes de biomassa que es finançaran amb fons FEDER de la Unió Europea, més una 

aportació de la Diputació de Barcelona, que pugui donar servei d’aigua calenta, tant en el 

complex esportiu municipal com al pavelló municipal. En aquell àmbit que hi ha algunes 

zones,  la mateixa coberta del complex, que és una coberta d’una estructura de formigó 

més la zona on s’hi encabirà el que és la caldera de biomassa, es passa d’una qualificació  

d’espai lliure, de zona verda, a sòl d’equipament per poder encabir aquestes dues, 

aquesta ampliació i aquesta nova instal·lació. I aquest sòl dibuixat com a equipaments, 

s’agafa de l’àmbit del parc que hi ha darrera dels habitatges de Cal Doctor, que en aquell 

espai públic que és un espai públic, que és una zona verda d’ús, però en planejament és 
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zona verda, i hi ha un tros de sòl que estava qualificat per equipaments. Aleshores 

agafen una part d’aquest sòl d’equipaments, agafen l’espai que estava com a zona verda a 

Can Vera i els canvien. Canvien 1.000 d’equipaments per 1.500 de zona verda. I és amb 

aquest doble objectiu públic vinculat a les instal·lacions esportives de la zona de Can 

Vera. 

 

Arribat aquest punt i essent les 19 h 45 min compareix a la sessió la regidora Sra. Mercè 

Marzo Gómez. 

 

El Sr. secretari manifesta que per a l’aprovació de la proposta es requereix el favorable de 

la majoria absoluta legal. 

 

El regidor Sr. Garcia-Ossorio manifesta que ells com ja van avançar, donaran el seu vot 

favorable. Encara que no és el moment sí que volen posar en coneixement de que sí que 

estaran molt atents a com es produirà l’execució d’aquest nou dimensionament de l’espai 

del que serà el gimnàs, en tant que sí que voldran que es compleixin tot un seguit de 

mesures, sobretot de soroll, de que es compleixi tota la normativa perquè hi hagi el 

normal descans del veïnatge. En tot cas no és el moment, però avancen que donaran el 

seu vot favorable a aquesta modificació.  

 

El regidor Sr. Font manifesta que a ells se’ls ha respost les preguntes, més o menys, i tot 

i així encara tenen certs dubtes. Principalment els dubtes que se’ls genera és que si bé 

tenen una reducció dels costos, és a dir si hi ha una reducció del cost que tindrà escalfar 

tant la piscina com el gimnàs, al voltant de 30.000 euros, doncs on van destinats o qui 

es beneficia d’aquesta reducció econòmica. Són dubtes que tenen, i que òbviament amb 

l’intercanvi o les respostes tant impromtes no han tingut temps de debatre. Després no 

acaben de veure clar aquesta reserva d’equipament a la zona de Cal Doctor. En el sentit 

que si ordenen els equipaments entenen que la reserva d’equipament a Cal Doctor és 

difícilment executable a Cal Doctor. I, per tant, que es tracta d’una reserva flotant de sòl 

d’equipaments i això entenen que una ordenació del POUM, és si més no curiós o estrany. 
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Per tant, caldria explicar-los molt més bé perquè aquest sòl d’equipaments roman en una 

zona eminentment verda de Cal Doctor i no es fa una reordenació real tenint en compte 

on es pot destinar aquest equipament actualment i no com a superfície flotant 

d’equipaments. És un dels punts que tenen clars. No vol dir que sigui un vot estrictament 

en contra, però sí que no veuen clar que l’ordenació urbanística tingui aquest sòl flotant 

per poder-se utilitzar en un futur sinó que ha de ser una planificació amb caràcter de 

globalitat i unificació. També els genera un cert dubte la inconcreció de què passarà amb 

la placa solar. Per tant, sí que els agradaria, sí bé no està en aquest pla, però sí que es 

lligui què passarà, si seguirà connectada a xarxa o es desconnecta de xarxa. És quelcom 

que necessitarien saber per tal de poder acabar de valorar el projecte. I, finalment, pel 

que fa a la caldera de biomassa es llença i està molt bé que l’ús serà de material 

inespecífic, però tanmateix és veritat que actualment i en el projecte de la caldera es 

parla de que la matèria prima podria provenir dels boscos del Maresme, i és quelcom que 

valoren molt satisfactòriament. Però sí que és veritat que actualment no hi ha cap 

productor de biomassa al Maresme, ni les propostes que han fet en aquest sentit, de 

moment en aquest Ajuntament han tingut acollida al respecte de poder recuperar la 

biomassa dels seus propis boscos del municipi. Ha sigut descartada en vàries ocasions. 

Per tant, els agradaria que donat el salt qualitatiu, donat aquest estalvi econòmic, es 

concretés molt més com es pensa o d’on es pensa obtenir aquesta biomassa, i aquesta 

diferència, aquest, guany, aquest estalvi econòmic en el consum, si podria anar a 

intentar d’alguna manera gestionar o promocionar algun tipus d’ús de matèria. Per tant, 

vistos aquests punts que creu que és possible que es puguin posar d’acord tard o d’hora. 

En tot cas, s’abstindran en aquesta votació i esperen que un cop presentades les 

al·legacions corresponents poder votar favorablement a l’aprovació definitiva.    

 

La regidora Sra. Marzo manifesta que ells també faran una abstenció compartint les 

reflexions que fa el seu company. I d’altra banda també comenten que com ja van l’altre 

dia suggerir, aquesta modificació no han d’oblidar que és una modificació de Pla General, 

d’un Pla General que s’està just posant en marxa i executant. I, per tant, els sembla que 

hagués tingut molt més sentit incloure aquestes necessitats o preveure aquestes 
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necessitats en el marc de tota la feina feta pel Pla General. I, en qualsevol cas, aquest 

fet posa també de rellevància la debilitat que en alguns aspectes té el seu Pla General. I 

d’altra banda els preocupa també la manca de consistència que té la proposta que 

plantegen en relació a la nul·la potencialitat que trobaran a l’àmbit de Cal Doctor. Per 

tant, s’abstindran i no votaran a favor la proposta. 

 

La regidora Sra. Mans manifesta que ells sí que votaran a favor d’aquesta modificació. De 

fet, en el seu moment, quan el seu grup estava a govern, ja es va començar a treballar 

aquesta proposta per implementar aquests dos projectes a l’àmbit de Can Vera, tant de 

l’edifici que va destinat a caldera com la nova sala que s’ha de fer d’ampliació del 

complex. I, per tant, a ells els semblen prou importants aquests dos projectes per la 

millora dels serveis que s’ofereixen en aquests espais, i també els sembla adequada la 

proposta plantejada pel que fa als usos dels sòls dels espais lliures del complex esportiu 

de la Vera i també de Cal Doctor. Per tant, ells hi votaran a favor. 

 

El Sr. alcalde manifesta que gràcies a tothom. Gràcies al grup d’Alella Primer com del 

PDeCAT pel seu suport en aquesta de modificació. Respecte de les intervencions de Gent 

d’Alella i d’Alternativa per Alella, dir a la gent de Gent d’Alella que en aquell àmbit ja es 

va preveure uns espais per a una futura ampliació del que pogués ser la zona esportiva o 

el complex esportiu, que és a continuació de l’actual complex i al llarg del carrer Pau Vila 

fins arribar a Charles Rivel. I allà, en el sector, de La Crisson, una de les cessions 

previstes és aquesta ampliació perquè el complex pugui seguir creixent a futur en aquell 

àmbit. En aquesta ocasió, a proposta de la concessionària de l’equipament, la Unió de 

Federacions Esportives a Catalunya, els plantegen aquesta possibilitat d’ampliar els espais 

de l’equipament municipal, assumint ells tot el cost d’aquesta obra sense que això 

representi cap repercussió d’allargar terminis de la mateixa concessió. I, per tant, en 

veuen una oportunitat que creuen que també ve a resoldre una situació o una realitat 

que és la d’aquell espai de la coberta on hi podien tenir altres expectatives que fa deu 

anys quan allò es va posar en funcionament, i que al final ha acabat sent un racó, un cul 

de sac sense cap ús públic o cap dels usos públics que en el seu moment es volien 
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imaginar. I, per tant, aquesta implantació d’aquesta nova sala va a millorar el complex, 

va a millorar el servei que s’ofereix als usuaris de la instal·lació, i creuen que només per 

això val la pena. Es fa aquí en aquest moment, i com deien resolen un parell o tres de 

trets d’una vegada. Respecte de la intervenció del regidor d’Alternativa per Alella, 

plantejar que l’estalvi previst o de l’estalvi que es pugui generar, està clar que haurà 

d’anar a priori en el que són les arques municipals. Respecte de l’eficiència energètica de 

les dues instal·lacions pel que sap, que segur que el consum és superior en el complex 

esportiu que en el pavelló, però en aquests moments és bastant més eficient el complex 

esportiu que el pavelló. Aquest estalvi que generi anirà en benefici de l’Ajuntament, i el 

que hauran de fixar és el mecanisme que reguli aquest estalvi que generi sobre el 

complex com reverteix en l’Ajuntament. Respecte de la reserva de sòls d’equipament i que 

s’hauria de fer respecte d’aquests sòl d’equipament que resta en l’àmbit de Cal Doctor, 

com segur sap, aquesta reserva de sòl d’equipament es produeix quan es va dur a terme la 

modificació puntual de l’àmbit de Cal Doctor, allà el mandat 1999-2003 i que els va tocar 

acabar de gestionar acabar de gestionar en el grup municipal d’Esquerra Republicana i La 

Garnatxa en el mandat 2003-2007. Fruit de les obligacions legals de qualsevol 

modificació puntual es fa unes reserves de zones verdes i d’equipament. Quan es va fer la 

revisió del POUM, es va deixar tal com estava amb tots els treballs que es fan fer al llarg 

dels anys. I en aquests moments han cregut que era el lloc d’on podien treure aquests 

metres quadrats per poder fer aquest intercanvi. De futur? Doncs allà resten prop de 

1.600 metres quadrats de sòl que bàsicament amb tres possibles àmbits o amb tres 

àmbits definits que poden permetre a llarg termini més que a mig termini, doncs que allà 

hi pogués aparèixer algun equipament públic amb algun ús concret cívic o que puguin 

acabar d’encaixar habitatge dotacional en sòl d’equipaments, que això han d’anar 

orientats a gent jove o a gent gran. Són aquestes bosses que allà segurament  podrien 

permetre que acabessin sortint dues edificacions amb 10 i 10 habitatges de lloguer o no. 

Com a mínim tenen aquesta reserva. En qualsevol cas, entén que dependrà de la gent que 

estigui en aquesta sala a llarg termini, decidir quin ús li volen donar. De les plaques 

solars no hi ha una decisió presa a data d’avui de què fer perquè com comentaven els 

rendiments econòmics que donen són els que han de ser però són molt baixos, i 
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aleshores en el moment que s’hagi de reubicar aquestes plaques allà mateix doncs hauran 

d’acabar de prendre la decisió, sota el seu parer, amb criteris tècnics, de si val la pena 

doncs que continuïn venent aquesta electricitat a la xarxa o que el pel volum que pot ser 

doncs es pot venir a subministrar a través d’una bateria una part, no sap quan de gran, 

de la llum del pavelló. I, per últim, respecte del material, si no li falla la memòria que li 

podria fallar, diria que aquestes calderes el que haurien de rebre és estella. I sí que la 

Diputació, no sap l’estat actual, però estava intentant tirar un projecte amb propietaris 

forestals de l’associació de propietaris, on ajudessin ells mateixos a gestionar i pagar un 

preu a aquests propietaris privats per aquesta fusta i que després a través de la Diputació 

es pogués redistribuir i subministrar i vendre a diferents instal·lacions. És un tema que 

està molt verd. Ell creu que en un escenari òptim, la caldera de biomassa, que com deien 

és la Diputació que desplega més d’una dotzena de calderes per tota la província amb 

aquests fons, es pot arribar a instal·lar en aquest àmbit al voltant de l’any 2020, 2021. I 

quan hagi de ser veuran quina és l’evolució i veuran si el propi projecte aquest de la 

Diputació funciona o cal plantejar alternatives més d’àmbit local o més del 

cooperativisme per poder donar resposta a el que és aquesta gestió forestal sempre 

millorable per part dels privats.  

 

 

A continuació la Presidència sotmet a votació la proposta. Hi voten a favor el Sr. alcalde, 

els tinents d’alcalde Sra. Vilaró, i Sr. Salas, i els regidors, Sres. Alfaro, Fernández, Mans i 

Ribalaiga, i Sr. Garcia-Ossorio; s’abstenen de votar-la els regidors Sra. Marzo i Srs. Bardés 

i Font. En conseqüència s’aprova la proposta.  

 

 

5.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DEMÒCRATA D’ALELLA PER DONAR EL 

NOM D’1 D’OCTUBRE A UN ESPAI PÚBLIC D’ALELLA.- El regidor Sr. Garcia-Ossorio ret 

compte de la moció del grup municipal del Partit Demòcrata d’Alella, la qual literalment 

diu: 
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“EXPOSICIÓ DE MOTIUS 

 

L’1 d’octubre de 2017 passarà a la història de Catalunya per una mobilització 

ciutadana sense precedents i la vergonya de la repressió de l’Estat espanyol amb 

una dura violència desproporcionada davant d’una ciutadania absolutament 

indefensa, realitzant càrregues contra la població amb l’únic objectiu de requisar 

urnes. Unes imatges que van donar la volta al món i van significar la vergonya 

d’Europa. Tanmateix serà recordat per l’actitud cívica, serena, coratjosa, pacífica i 

persistent d’uns ciutadans i ciutadanes que van sortir a votar i exercir la 

democràcia malgrat les amenaces i l’estat de setge i por. 

 

L'informe final del Departament de Salut va donar com a xifra final de 1.066 les 

persones ateses pels fets de l'1 d’octubre producte de la de la brutalitat policial. Un 

fet que sens dubte marcarà per sempre la història contemporània del nostre país. Al 

mateix temps, reconeixem i agraïm profundament l’actitud i el comportament dels 

més de 2 milions de persones que el dia 1 d’octubre es van expressar a les urnes, i 

una especial menció als qui se’ls va usurpar el vot. 

 

Cal un reconeixement a tots els votants i també a tots els voluntaris, alcaldes i 

alcaldesses, electes locals que van fer possible que es pogués votar. A Alella, com a 

la resta de pobles de Catalunya, va sorgir un moviment ciutadà espontani per 

organitzar la defensa dels col·legi electorals. Des de les 5 de la matinada i durant 

tot el dia van haver-hi veïns i veïnes davant els punts de votació, per protegir el 

dret a vot de tots els alellencs  i alellenques fins que es van conèixer els resultats 

del referèndum. 

 

Considerem que, la fita i data històrica que vam celebrar l’1 d’octubre, i també el 

dia 3, la resistència que va demostrar la ciutadania durant la jornada electoral així 

com les hores anteriors, la capacitat d’organització, i el civisme en que es van 

desenvolupar les dues jornades mereixen un reconeixement públic. 
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Per tots aquests motius, el grup del Partit Demòcrata d’Alella proposa al Ple 

l’adopció dels següents ACORDS: 

 

Únic. L’Ajuntament d’Alella donarà el nom d’1 d’Octubre a un espai públic del 

nostre poble.” 

 

 

La Presidència obre la deliberació i el regidor Sr. Garcia-Ossorio manifesta que vol 

recordar com en aquells moments tots els que estaven aquí ho van viure aquí a Alella, un 

dia amb molta tensió, un dia complicat, sota la pluja. Tot el treball que s’havia fet, però 

des de les cinc del matí treballant perquè les coses sortissin bé. Molta tensió. En aquest 

cas, l’Anna i ell estaven junts i van poder veure com cents de persones estaven ja a 

primer hora del matí per exercir el seu dret i per vetllar perquè els demés poguessin 

exercir el seu dret. Com a mesura que anava passant el dia, anaven rebent tot un seguit 

d’informació que l’únic que feia era posar-los en tensió. Rebien notícies de com estaven 

atacant a pobles propers, com estaven passant coses absolutament inimaginables, com 

rebien atacs informàtics que dificultaven el vot i com s’anava resolent, i com la gent, 

sota la pluja, aguantava estoicament sense la més mínima queixa i amb un somriure. 

Això és un fet que realment a tots ells, i això ho han vist i ho han pogut compartir més 

d’un cop, els va encongir el cor i realment els va donar una força per continuar amb el 

treball que estan desenvolupant. Les agressions, no cal ni recordar-les però sí que és 

constant el que van viure, més de 1.000 persones ferides, una salvatjada, gent que se 

suposa que han de vetllar per la seva seguretat doncs es van permetre el luxe de vexar a 

un munt de persones que simplement volien votar. Han passat els dies, continuen patint 

el 155, una bestiesa, una animalada, una salvatjada, tots els desqualificatius que es 

mereixen i que tal com van les coses continuaran patint. Però sigui com sigui ells, per 

tots els alellencs i alellenques que van donar la cara, que van lluitar i que estan lluitant 

pel que es mereixen, creu que és just que dotin un espai digne en el qual ells puguin 

recordar que aquell 1 d’octubre va ser una fita, una data molt especial. Ara mateix està 
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veient l’Elisabet, i com van aquella data la van lluitar i la continuaran lluitant. És evident 

que aquesta moció queda oberta als altres grups municipals que considerin oportú sumar 

–s’hi.  

 

El Sr. alcalde manifesta que per part seva, del grup d’Esquerra Republicana – Sumem per 

Alella, dir que se sumen, que hi votaran a favor, com no podia ser de cap altra manera. 

Que s’hi sumen com a ponents i que treballaran conjuntament per trobar aquesta 

ubicació, aquest espai que sigui un espai de centralitat, un espai molt digne perquè 

quedi constància, quedi en la memòria el que el regidor Sr.  Garcia-Ossorio relatava amb 

tanta intensitat en la seva exposició, que és que va ser una fita històrica. Que és una 

data que del tot segur passarà a la història d’aquest país, com el dia en que una part 

molt important de la ciutadania de Catalunya va decidir prendre les regnes del seu país i 

va decidir que passés el que passés, fessin el que fessin, votarien. I només per això, 

només per aquest reconeixement a aquestes persones, les que ho van fer possible, que al 

final van ser més de 2 milions de persones que hi van participar, doncs es sumen en el 

compromís de la creació d’aquest espai i d’aquest memorial.  

 

La regidora Sra. Mans manifesta que ells hi votaran a favor, després de tot el que ha 

explicat el Sr. Garcia-Ossorio i l’alcalde. És cert que ells no hi van estar implicats ni en 

l’organització d’aquest espai per poder votar i poder expressar cadascú els seus anhels 

que són molt lícits i molt legítims, però sí que van poder veure, i això els va quedar 

gravat a la retina i en el cor, la brutalitat amb la que va actuar la policia de l’estat 

espanyol. I això va fer molt mal. Ells hi votaran a favor justament per això, perquè és una 

cosa, perquè van ser uns fets que creu que no poden oblidar de cap de les maneres. 

Costarà molt oblidar-la, i, per tant, és important que està bé que tinguin un espai al 

municipi on tots recordin aquells fets i de la coerció a poder de forma lliure expressar el 

que un vol en aquesta vida. 

 

El regidor Sr. Bardés manifesta que ells en principi i en final votaran que sí sabent que la 

seva transversalitat cada vegada se’n va més en una direcció. Que això segurament els 
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passa molta factura, però en aquesta vida si ha de passar factura que passi, i el que 

realment s’ha de fer és el que s’ha de fer. I el que s’ha de fer és votar favorablement 

aquesta cosa i totes les que surtin en aquesta línia. Tots tenen el pensament i el 

sentiment de la gent gran a la cua plorant. És una cosa que no es podrà oblidar mai i que 

per descomptat s’han d’agafar decisions i aquí està el seu vot favorable. 

 

El regidor Sr. Font manifesta que en tot cas la frase de “serà un dia que durarà anys” és 

aplicable en aquest cas i perfectament encaixa. L’homenatge li sembla fantàstic a tota la 

gent que aquell dia hi va ser, però també ell creu, que aquell dia era també la memòria 

de tota aquella gent que durant tants anys va fer resistència per inculcar-los o per portar 

el germen, la llavor del que era la resistència i de dir la dignitat no ens la preneu. Creu 

que també en aquest espai hi serà no només el que va passar aquell dia, el que pot 

acabar comportant aquell dia sinó el que han après de tots aquells que van lluitar per 

defensar tant la democràcia com els drets humans, i que en certa manera es va portar a 

la pràctica aquell dia d’una manera que va colpir a tothom, tant a favor com detractors 

de la independència, això és igual, i que ha portat les conseqüències que ha portat, 

precisament perquè va ser una mostra del que l’emancipació i la convicció pot comportar. 

I la situació que estan patint actualment, òbviament, molta part també té la font en 

quan un estat comença a témer els seus ciutadans perquè prenen l’opció de resistir 

davant de les violacions dels seus drets. Per tant, voten a favor. 

 

 

A continuació, la Presidència sotmet a votació la proposta, la qual s’aprova per 

unanimitat. 

 

 

PRECS I PREGUNTES 

 

A) La regidora Sra. Marzo manifesta que preguntar sobre la posada en marxa de l’oficina 

del Síndic de Greuges. Voldria saber en quin estat està. 
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 El Sr. alcalde manifesta que informar-la que s’està treballant amb algunes reunions 

que han tingut, per tal que si no s’erra a partir de la setmana posterior a la Setmana 

Santa ja pugui entrar en funcionament. S’anunciarà en El Full. Inicialment tindrà un 

horari d’atenció ciutadana els dimecres entre les dotze i quarts de dues. I ja s’està 

posant a punt tot el mecanisme perquè a partir d’aquest mes d’abril ja entri en 

funcionament aquest nou espai de participació de la ciutadania en el seu poble. 

L’horari d’atenció serà al matí, els dimecres al migdia, i, en qualsevol cas, segur que 

hi podrà haver hores convingudes per poder donar a resposta a la gent que li sigui 

impossible assistir en aquesta franja horària amb la que començarà el servei del nou 

Síndic de Greuges. 

 

 La regidora Sra. Marzo manifesta si hi ha un suport administratiu específic assignat. 

 

 El Sr. alcalde manifesta que tindrà un suport administratiu, tindrà recursos materials 

i tindrà un espai propi. Demà precisament tenen una darrera reunió amb el nou 

síndic per acabar d’ultimar els detalls de la seva ja vinguda a l’Ajuntament, i s’estan 

fent també gestions amb el Fòrum de Síndics i coneixent d’altres experiències amb 

municipis de l’entorn. Per tant, entenen, que serà plenament comunicat i informat 

això en El Full que es repartirà a primers d’abril, i, per tant, serà plenament operatiu 

a primers d’abril. 

 

 La regidora Sra. Marzo manifesta que quin és l’espai assignat. 

 

 El Sr. alcalde manifesta que serà el que fins a no fa tant era l’Oficina de Promoció 

Econòmica en el moll de càrrega, antic correus, antic centre de salut, antic jutjat de 

pau i antic alguna cosa més. 

 

B) El regidor Sr. Font manifesta que com tenen el tema del Casal. 
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 El Sr. alcalde manifesta que estan en un punt en que en aquests moments s’estan 

duent a terme repassos que per part de la direcció facultativa es va indicar a la 

constructora de l’obra. Tenen prevista, per passada Setmana Santa, una reunió i 

s’està treballant en el tancament dels números de l’obra, dels possibles canvis 

d’amidament que s’han produït respecte del projecte. Per tant, entén que aquest mes 

d’abril, el que és l’àmbit de la construcció estricta de l’equipament haurien de tenir-

lo tancat. Ja s’ha signat el contracte de les grades retràctils. Varen rebre, i creu que 

ja ho va comentar la última vegada i si ja ho va fer doncs ho repeteix, el plec de 

l’equipament de l’espai escènic que estava en el Tribunal de Contractació, el Tribunal 

de Contractació finalment el mes de febrer va donar resposta i els va enviar al mes 

de juliol. Es van elaborar uns informes per part dels tècnics municipals i es va donar 

audiència a l’empresa que havia presentat la seva demanda en el Tribunal de 

Contractació. Aquesta empresa tot just aquesta setmana va entrar les seves 

al·legacions o la seva resposta en l’escrit que li varen fer arribar. Li van donar 

aquests 10 dies perquè poguessin dir el que creguessin respecte la seva exclusió. 

Properament, entén que si no és aquesta setmana mateix, serà la setmana tornant 

del dilluns de Pasqua, la Mesa s’acabarà de reunir per acabar d’analitzar aquesta 

resposta i prendre una decisió sobre l’adjudicació d’aquest contracte. Es poden trobar 

que si en la valoració de la seva resposta se’ls tornés a excloure i anessin a 

adjudicar, és possible que se’n puguin tornar a anar al Tribunal de Contractació. I 

com els hagin de tornar a respondre amb la mitjana de temps que estan responent, 

que teòricament són 5 dies, i està el temps de resposta en 7 mesos, doncs no 

descarten que sigui no el govern que surti el 2019 sinó el que surti el 2023 qui pugui 

posar en servei la instal·lació. Però aplicat l’humor gairebé negra al respecte, 

esperen que aquest mes d’abril puguin fer l’adjudicació d’aquest concurs, també que 

pugui sortir el de les cadires, i que en aquests moments s’està redactant un projecte 

respecte el mobiliari que ha d’anar a dintre de l’equipament. Per tant, continuen en 

l’escenari on estaven en el darrer Plenari que és que pugui entrar en servei la tardor 

d’aquest any, esperen i desitgen. 
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C) El regidor Sr. Font manifesta que com ell, tots els grups municipals o tots els 

representants dels grups municipals, devien rebre el mail d’una veïna d’Alella Parc 

explicant la situació de com els nens, i en aquest cas no es voldria posar demagògic, 

però sí que ho explicava molt bé, el problema que tenien que els nens, i ha estat 

històric, la gent quan vol baixar d’Alella Parc, òbviament, els hi és absolutament 

impossible i com la situació amb els accidents que hi ha hagut en bicicletes, amb 

accidents mortals allà, etcètera, dóna la situació de temor que fa que sigui inevitable 

l’ús del vehicle privat i que es segueixi posposant el fet de poder accedir per via de 

vianants o amb patinet elèctric, ella exposava el cas, al nucli urbà. Sap que la 

prioritat de la riera passa per la urbanització aquesta d’aquí baix, però sí que tal i 

com ho va redactar queda molt clar que d’alguna manera caldria buscar la 

comunicació amb Alella Parc, com a mínim amb el camp de futbol, amb la reforma 

aquesta que es fa en el camp de futbol, que després ja et puguis connectar amb el 

barri per sobre de la Policia Local. Pregunta si tenen alguna previsió a mig curt 

termini aprofitant el ben entès del camp de futbol o si se’n van a l’escenari del 

següent mandat. És una pregunta de curiositat no és per fer una bandera, sinó 

simplement perquè en els termes que ho va plantejar, certament és veritat que és un 

problema existent, greu, i que exigeix solució perquè la única via de connectivitat 

passa per la carretera que cada vegada sembla ser més perillosa. 

 

 El Sr. alcalde manifesta que com el regidor Sr. Font manifesta varen rebre aquest 

escrit no sap si tots els portaveus de tots els grups municipals. Ell va donar resposta 

a aquesta ciutadana en la línia, que segurament no ho tenen present, però que en el 

pressupost d’aquest 2018, varen dotar una partida per la redacció del projecte de 

connexió des del pou sorrenc fins el camp de futbol i del camp de futbol fins Alella 

Parc. I que també hi ha una partida econòmica per poder afrontar aquest tram que 

seria la prioritat d’intervenció respecte de la riera. En aquest àmbit bàsicament 

d’estricta connexió o connectivitat per a vianants sense cap tipus d’urbanització més 

enllà de la que permeti aquesta connectivitat per a vianants i bicicletes. I que per 

una altra banda, hi ha el procés de Participació Ciutadana respecte del passeig de la 
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riera en el seu tram entre Can Lleonart i l’autopista, doncs s’ha produït al llarg 

d’aquests dies i està pendent de que vagi en el Consell de Poble aquest mes d’abril 

perquè allà s’acabi d’avaluar les diferents aportacions i intervencions que s’han 

produït al llarg de les diferents, creu que fins a 5 sessions sectorials o de diferents 

grups de tipologia de ciutadans del seu poble. Per tant, esperen no tenir problemes 

amb ACA i ATLL respecte del tram inferior del camp de futbol i li agradaria pensar 

que haurien de ser capaços de, com a mínim, poder licitar les obres dintre d’aquest 

any 2018 i que es puguin dur a terme entre finals del 2018 i primer semestre del 

2019, o quan sigui possible. Però que estan en l’àmbit de posar-hi solució definitiva 

enguany. 

 

 

I no havent-hi més assumptes a tractar, la Presidència alça la sessió, essent les 20 hores 

20 minuts, de la qual s’estén aquesta acta que, com a secretari, CERTIFICO. 


